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Zapisnik

se Godišnje skupštine Kinokluba Zagreb, održane 31. januara 
1963. godine.

Zapisničer: Vladu Roholač
Drug Panaini, predsjednik Kinokluba Zagreb, otvara 

godišnju skupštinu riječicas"otvaram godišnju skupštinu i po
zdravljam sve članove kluba kao i gostes predstavnika Sevj*eta 
ga nauku i kulturu druga Vuka, sa strane Fotokino Saveza Hrvat- 
se druga Mažurana i Jernnića, od Gradskog odbora Narodne teh
nike druge Tvrtka lesića.

Za radno predsjedništvo predlažem: Zlatka Sudovića, ; i- 
lans Sameca i mene.

Pošto je radno predsjedništvo zauzelo mjesto, riječ je 
uzeo drug Sudović: prije početka rada bi morali prihvatiti 
dnevni red. Pošto su svi članovi dobili dnevni red, predlažem 
da izaberemo izbornu komisiju, kandidacionu, zapisničara, dva 
ovjerovitalja zapisnika. Kao treća tačka dnevnog reda je iz
vještaj UC, nadzornog odbora i bis38jnički izvještaj. Četvrta 
tačke dnevnog reda je diskusije o izvještajima. Peta tačke dnev
nog reda je razrješnice starog UO. esta tačka izbor predsjed
nika UO i nadzornog odbore klube i na kraju diskusije 0 Statu
tu kluba i donošenje Statute kluaa, proglašenje zaslužnih čla
nova kluba, prihvaćenje plana rada se ovu godinu i rezao.

Drug Sudovio predlaže kandidacionu i izbornu komisiju.
Pansinis ja imam prijedlog da fošto je to i u Statutu 

zapisano da skupština i se pravo da bude i radno predsjedništvo 
u isto vrijeme kandidacione i izborna kooisij®. (Prijedlog je 
prihvaćen). Drug Sudoviđ ipak predlaže u izbornu komisiju dru
ga Bajkovita, Oraščenina i Žgalins. Čitanje izvještaja UC nije 
održano, pošto su članovi dobili piaseni izvještaj, nego ae je 
prešlo na čitanje izvještaja ulsgajnika.

Dr. Durman* oilanaa kluba ne dan 31.XII 1962. oila je 
ovas

aktiva blagajne klub® bila je 8.945.- Mu
štedna knjižio® Io6.o57.- Mn
inve tar 3,537.877.- in
materijal . 48.835.- Din
dužnici 252.532.- Din

pasiva
pozajmice
vjerov 4ci 
sredstva kluba
ukupno

loo.ooo.- Din
257.663.- Din

3,606.581.- Din
3,964.244.- Din

U blagajni bio je saldo 31.XII 1962. god. Mn 8.943--, 
dok je u štednoj knjižici bilo Io6.o57.- Din.

Dužnici duguju ne dan 31.KII 1962. 252.532.- in, a vje
rovnici potražuju od luba istog dana 257.663.- Mn.

Inventar kluba procjenila je posebna komisije imenovana 
od Uprave kluba, koja je vrijednost nekih inventerskih prele
ta povisile, a nekih snizile, a neke kao bezvrijedne otpisala, 
tako da je vrijednost inventara ne novom popisu i procjeni pred
ložena sa strane kojlaje sa dinara 3,547.877.-, te je UO odo
brio.
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Vrijednost materijala procjenilt je tskodjar imenovana 
komisija i pronašle istog u vrijednosni 48,835*- Din. Dužnici 
naši su ovi: Centar za stručno osposobljavanje filmskih radni
ka, Beograd, 5oo.- Din, Vućković Josip 2o.ooo.- Lin, Sudović 
Zlatko 15.ooo.- lin, kučić Mlivoj 695.- Din, Centralni odbor 
fierodne tehnike 196.637.- Mn, Radiotelevizije 8.9oo.- Din, 
SOTOS 10.Boo.- Din. Ukupnoj 252.532.- Tin.

Vućković Josip duguje 2o.ooo.- Din koji je iznos prišlo 
od popravljan,® velikog montažnog stole. Pošto imenovani nije 
predao obračun obavljenog posla, e otputovao je, predlažem de 
se taj iznos amatr® liKvidireclm tj. isti u 1963. god. prizn® 
i zaduži račun troškove.

Sudović Zletko duguje 15.000.- Ma što proizlazi iz ne- 
likvidiranog obračuna sa pododborom za film HHH. Troškove je 
platio klub, e nakon obračuna pododbor je trebao refundirati. 
Kedjutia drug Sudović ni na«on obećanje nije izvr io obračun, 
zeto predlaže® skupštini da odluči, da ii da Sudović izvrši taj 
obr&Čun se pododborom ili da se taj iznos otpiše na teret klub— 
skih troškova« Kučić lilivoj je već duže član kluba i već neko
liko godina duguje 695.- Din, ze razvijanje filma * et i sir«, 
te predlažem da se taj dug otpiše.

Vjerovnici: Gradski odbor Narodne tehnike Zagreb, 88.226.- 
fn, Jugoslavenska autorska agencija 7.7bo.- Mn, Kedmke Oldrih 

4.618.- Dio, Zore film 157.855.- Din. Ukupno: 258.479.- Din.
Cd toga li srodno sveučilište duguje 55o.- Din, a ludost", Zagreb 
256.- Din. Prihodi kluba bili bi u 1962. god. slijedeći:

Članarine 59.95o.- Din
dotacije l,879.78o.- lin
tečaj 24.8oo.- Din
iznajmijrvanje labo
ratorije 260.000.- Din
laboratorijske obrade 114.28o.- Din
ostali prihodi 879.954.- in
ukupno: 1,254.534.- Din

ukupni prihodi kluba bili bi J,2o9.o64.- Din. 
Troškovi kluba bili su u 1962. god. ovii

honorari 369.810.- Din
troškovi po te 17*362.- Din
potrošni raeterijel 41.724.- Din
obrasci i literatura 24.537.- Din
razni troškovi 947.oo2.- Din
ukupno: 1,401.435.- Din.

Čisti prihod kluba u 1962. god. povećava sredstva kluba 
i to za I,3o7.62:.- Din.

Sredstva kluba bila su na dan 1.1 1962. 1,798.952.- Din, 
a dojit kluba u 1962. I,8o7.629.- Din, tako debi ukupna sredstva 
kluba sila 3,606.581.- Din •

OrešČanin: Kao član nadzornog odbora dozvolite da vas pročitam 
izvještaj nadzornog odoore Kinoklub® Zagreb ze 1962. Ovaj odbor 
pregledao je u dva navrata pregled financijskog i materijalnog 
poslovanja i pregled općeg rede kluba. Ustanovljeno je de je ra
čunovodstvo u redu vodjeno, te ze svaki izdate« i primitak pos
toji temeljni jekumenat uložen o broju i datumu u registrator 
i proveden kroz amerikensKi dnevnih te financijske kartice.
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Prilikom pregleda knjige inventare ustanovljeno je da je komi
sija ga popis inventara nesolidno izvršila svoj zadatak, tj. 
nije striktno izvršila inventarizaciju, te je UO predložile 
smanjenje ili povišenje vrijed osti pojedinih predmete koje 
stvarno ne odgovara, a neke inventarne predmete predložile z» 
otpis. bpr. jeden radijator 28.oou.- Din to je eo .e ge neme, 
6 bazena od majolike itd. A i ti no t ije i nisu u takvom sta- 
nju da se otpišu. Blagajnik knjigovodja izvršio je odgovaraju
će knjiženje i pored toge što su navedeni predmeti u prostori
jama. klub®. Pošto je u zadnji č&s dobio zapisnik te komisije 
i potvrdu UC on n je bio kriv za to. Madzomi odbor predlaže 
da se osnuje nove <ouisije ze ponovni pregled i popis inventa
re. Osim toge se predlaže da se u svrhu poboljšanje odnosa po- 
jedinih članova kluba imenuje komisije as žalbe, kaso bi even
tualne sporove ae ju članovima mogla raspravljati donjeti od
govarajuće rješenje. Bedzomi odbor predlaže budućem UC klub® 
da sjednice UO budu zatvorene,« o zaključcima UC obavijeste ci- 
jelokupno članstvo. I pored toga što red UO nije zadovoljio nad
zorni odbor predlaže skupštini da se sadašnjem W dade razrješ
nice.

Žgalins Mene zanima ste je se tim stvaria«? Tu su naime 
navedene Mmo tri stvari radijator, bazeni oa majolike i još 
neke stvari. Zašto bi se to otpisalo, a o te stvari postoje? Da 
li se radi možda još o nekim stvarima kso npr. projektor ili si?

Pansinis Nadzorni odbor je mogao istaći da su te stvari 
za otpis i UO iaede pravo da otpile te stvari, ako nisu ze upo
trebu.

Oreščanins Oni kažu da ih nije bilo, ali te au stvari za
pravo zatrpane u skladištu. Radijatori su gore u laboratoriju.

Sud ovi 6 i Ako je nadzorni odbor tog mišljenja mislim da je 
najbolje denovi UO izabere novu inventarnu komisiju koje će tu 
stvar srediti. Us li iaa neko drugi prijedlog?

Pansinis Keks na ove pitanja odgovori komisija koja je 
vršile inventuru kluba. Predsjednik inventarne komisije bio je 
Hoholač.

Doholsč: Mi smo inventar popisali prema knjizi inventara 
koja je bila lani sastavljena, a cijene odnosno otpis, povišenje 
cijene ili sniženje nismo mi redili, ago smo semo izvršili po
pis. Ovo -to je u skladištu mnogo je potrgano i nije za uporabu. 
Vješa iee za montažu filme bile su u izvještaju napisane za ot- 
pis, jer su potpuno potrgane i više se ne mogu složiti. Jedine 
je naše dužnost bila dapopišemo predmete u klubu. Sto s© tiče 
radijatora, oni se nalaze u laboratoriju Radiotelevizije. Oni 
su ih nanovo oličili i popra ili grijače, te sa njime služe. Tkii 
je napisao da ih neme^ ja ne znam.

Sudoviđi Dakle ja mislim da ipak moj prijedlog ostaje da 
se formira nova komisija, jer je tu bilo kojekakvih nesporazuma. 
Zadužujem novi UC da izabere novu komisiju, koja će popisati 
stvarno ste je ne no knjizi, nego da obidje sve predmete, da kon
zultira ljude koji a njima rukuju, te da ustanovi stepen isprav
nosti, odnosno neispravnosti i da prema tome UO predloži korektu
ru sadašnjeg stanja. (Pošto se skupštine složila sa prijedlogom, 
prelazi se na daljnju diskusiju).

Žgalim Pošto ja nisam b;o dosta dugo u Kinoklubu, je ne 
znam da i je sade ooičaj da se svakog četvrtka prikazuju amater
ski filmovi, sli izgleda M da se to više ne prakticii’S.
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Ja ne znam zašto je došlo do toge? Ds li mi nemamo više pro- 
gr s .a sa amaterskim filmovima? Da li se to više ne praktici
ra ili ljudi ne donose filmove ili nema Interese?

Pansini: Već godinems izglede stvar teko, ds se četvr
tkom prikazuju filmovi koji se posudjuju iz raznih Filmoteka, 
a da se klubski filmovi tj. amaterski rijetko prikazuju. Raz
log je jedan u tome, što malo snimamo pa nemamo što gledati. 
Drugi je razlog taj što ljudi snimaju obiteljske filmove, pa 
im je neugodno donjeti te filmove pred nekakvi viši forum ka
ko oni to smatraju, zato što se nekad neko smije ili nešto do
baci bez pravog razloga, što se rijetko dogodilo. M smo dobi
li ne prošloj skupštini u diskusiji kao i sada pitenje ds se 
amaterski filmovi u prvom redu prikazuju četvrt, om, mi smo to 
zaključili, ali nismo do sada radili« Smatra □ da je to gri ješ
ke UO. Nedavno je formirana komisija za film, koje je uzela u 
zadatak da svaki četvrtak bude ne 1 amaterski film i to uz dis
kusiju i razgovor. Ds bi se održao kontinuitet sast anake i 
prikazivanje amaterskih filmova četvrtkom, pošto mi imsdemo me
li broj filmove, redi se ne tome da se uspostavi veza sa drugim 
klubovima, te d» se vrši izmjena filmova. Tako smo dogovorili 
izmjenu filmove sa Kinoklubom Beograd, koje su oni poslali na 
Savezni festival u Sarajevo. Osim toga smo doznali iz Saveznog 
odbora Fotokino saveza da možemo posudjivati filmove iz njiho
ve filmoteke. Dakle plan postoji za takav rad. Samo to do sada 
nije učinjeno. Sade je to moguće, j r su dogovori zaključeni.

Žgalins Je mislim da bi tu treoelo angažirati stare čla
nove, koji imaju veći broj filmova, de ih prikažu, jer ih novi 
članovi nisu vidjeli. Ne temelju tih starih filmovemogla bi se 
razviti diskusija i postavljati pitanja kako su snimani. To bi 
bilo vrlo požljno.

Pansini: Postoji isto tako u planu ds se organiziraju 
večeri nojedinih ©matera npr. jedna ili više večeri Dr. Meksi- 
milijena Psspe ili Oktavijsna iletića, jer su ti ljudi mnogo 
snimali.

Zorecj Predlažem novom UO da sveki mjesec unaprijed sa
stavi program večeri četvrtkom i da se članovi o tome obavijes-

Psnsini: Ne treba novom UO davati prevelike zadatke. ; is” 
lim da sve ©kcije kluba trebaju pripadati članovima. Imamo uprs- 
viteli©. koji je zadužen za dnevne poslove, Dr. Durmen je bio 
blagajnik. Ja jesam zato de se privuku novi članovi, a isto tre- 
b® i stare.predležem dg se 2S svaki četvrtak odredi član ko- 

će sastaviti program i o njemu voditi računa.J Oreščanin? Pred dvije godine Krinko i ja imali smo orma
rić sa programom. Stsvljsli smo ih u izloge Fototrgovine, te u 
dolazili ček i strani ljudi na projekcije, © ne semo članovi, jer 
su pokazali interes. Prema tome držim ds trebs z® svski četvrtak 
napraviti^proorem.^^^^^^ filmove trebalo bi izložiti P°Pia 
i privoliti članove d© vode diskusije po unaprijed izabranim i 
prikazanim^filuovius.^^^ dg sastavljanje
barem ze zadnji četvrtak u mjesecu otpala, jer bi se u taj dan
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Filmotek® 16 posjećuje filmove domeće i atrene proizvodnje.
Kobi®: Treba animirati članove đa asa! donose te fil ove 

ds ih drugi vide. Treb. razbiti famu o obiteljskim fil: ovime.
- Oreščsnin: Trebale bi postojati redakcije filmove.

Pensini: Postoje dvije struje. Jedni koji žele gledati sve, 
« drugi to ne žele. Bilo je ranije predloženo osnivanje grups. 
.uže se stvarati ne taj nečin progres. Osim toga bilo bi dobro 
da je klub otvoren jo* koji dan. Kancelarija bi trebale raditi 
svaki dan od 19-21 sat. Prema tome klubske prostorije bile bi 
svaki dan otvorene.

Stoisavljević: Rad amatera može se proširiti i van kluba, 
ogli bi se prikazivati filmovi naših pionira, te proširiti rad 

na škole i razne omladinske organizacije.
Hripko: Kod nas je malena filmske proizvodnja. Prošle godi

ne je proizvodnja svedene ne svega jedan film (*oiverzija”). 
L^udi se boje dati scenarije, • ako ih daju bojimo ih se realizi
rati. Govorilo se i o snimanju na traku od 8 mm koja bi koštala 
Mnimelno. rebalo bi postaviti bliži kontakt se ljudima da bi se 
ne š to ani--41 o •

Hoholać: *Iiverzije* je snimane 1961. god. a dovršena 1962.
Stoisavljević: Trebalo bi formirati grupu koja će snimati 

barem par filmove godišnje.
Hripko: Ljudi premalo sa 4 sebe cijene, da bi se odlučili 

na snimanje.
Oreščanim Klub nema sredstava, da snime filmove ns traci 

od 16 mm iznad 5oo a dužine. Dok su članovi snimali u svojoj re
žiji moglo se snimiti mnogo filmova, jer su ti filmovi većinom 
bili snimljeni na 8 ma traci, medjutim naši klubski filmovi pe
nju se ns vrijednost od nekoliko stotina hiljada dinara. Kedju- 
tim vi kao članovi, cineasti i ljubitelji amaterske kinematogra
fije, zašto vi ne bi malo pocegli u svoj džep? U klubu ime neko
liko kamera šesnaistice, pa kupite po 4o-5o m filma za 5 minute 
igranja i snimite nešto. To donesite da se gleda i učite se na 
svoj trošsk, © ne ne klubski. G® taj način bit će dost® filmova.

Hripko: Mislim da me opet niste dobro shvatili. Salme ja 
znam da postoji u kluou fil v pošto sam j® neko vrijeme vodio 
inventar. Nije točno da klub nese. U klubu se nalazi oko 5oo a 
negativa (16 mm), našlo bi se i za kopiranje, 8 našlo bi se i 
novaca za osmice. Klub nema tih ljudi, odnosno ti ljudi nemaju 
te ener ije da rade kao što je u svoje vrijeme imao Zobi®, dok 
se je "zalgufavao*, Hoholsč itd. Evo r. Pansini upustio se u 
nekakve Statute, ® već tri godine ne radi nikakove filmove (smi
jeh). To je žalosno, »li to je tako. Iz jednog sastanka u drugi 
pr>viw nekakve okvire, a ne redimo nište unutar tih okvir®.

uroščsnin: Za slijedeću godinu imademo perspektive da dobi
jemo neki iznos od 4»5oo.ooo.- Din, pa će biti fil tov®.

Zske: °otakle me ranije diskusija drug® Hripk® o snimanju 
filmove. Tu smo čuli d® je problem tra^e i nadalje problem finan
cijskih sredstava. Postoji osla toga i osmica, koja je mnogo jef
tinija, ® i drug Hoholač posje uje kopirku na kojoj bi se mogli 
filmovi kopirati. izađemo i svoj laboratorij, pa bi se u toj pro- 
dukci ’i filmovi mo li praviti jeftinije. L e ljutim u ovos klubu 
ne postoji nikakav kriterij ko^u d® se dodjele tres®. Treba 
da postoji nekakva komisija za film i z® scenarije, koje med^u- 
tis uopće nije djelovala. Js mislim ds ne postoje poteškoće u to
me što'ljudi ne bi imsli scenarije, nego naote neke atmosfere da 
se ti ljudima pridje i da im se omogući realizacija.



- 6 -

Trebalo bi uspraviti neki kriterij, kao što sas prije spomenuo, 
da se vodi računa komu se daje traka, a ne kao što je dosada 
bio slučaj, da se daje trske bilo kome, tko dodje i traži, 8 
poslije nama ni .gotovog film« ni trske, i nitko ne zns što je 
s ti®. Leaa evidencija na ine Čega se ta treke izdela. <dično 
oni »oji su ^aM i koji se »zaleufaveju” dodju i Pokupe tu trs
ku. Qni im© ju »g svog stanovište pravo, ali svi ljudi nisu te
kovi da bi se gurali. iJeki se ljudi ne usude, nisu ta ovi i tre
balo bi ih na neki način inicirati, da bi se osmjelili.

Pansinit Je se slažem a tim, to Je po svojoj prilici bilo 
tako. Sve trske koje je bile osmice ta je potrošena. Se znam teč
no koliko je toga bilo, sli bilo je toga dosts. Od toga su napra
vljeni neki filmovi, materijal je propao. Med j utiša taj materijal 
bi propao i ovako i onako makar da se to snimalo i na temelju ne
kih scenarija. I® je 80 dao traku onom koji je došao i tražio, to 
je istine. UO onda još nije imao komisiju ze film koja d to pro
učavala i bavila se psihologijom pojedinih članova UO i mislim da 
to nikakva komisija ne će moći napraviti. Onaj ko se bude gurao 
taj će se probiti, a tko se ne bude gurao neće se probiti. Tako 
je svagdje nažalost. Važno je spomenuti da sva je traka osmica 
dana, sva je snimljena i da nije ništa išlo u Zora film ne labo
ratorijsku obradu i prema tome nisu trošene pare. Što se tiče 
negativa 16, ime g« 5oo m i bilo je dogovoreno đa se to utroši 
oa jedan perspektivni film koji je puno obećavao. To je bilo za 
druga Grlica. Taj scenarij nije gotov, nije se pristupilo snima
nju. ffiillim da je trska »esnaistica, koja je bila nemjenjene sa 
taj film, a za koju treba potrošiti pola milijuna dinara, ipak 
za razmisliti. Zod osmice se može manje misliti i deveti bilo 

kome. Malim da je atav UO u tom slučaju bio pravilan. UO ima 
previše p^sla da bi se bavio tako sitnim psihološkim problemima 
koji su ispravni 1 tečni, ali isto tako kao što imaju* članovi 
svoju psihologiju, UO ima svoju. _ .

Zobiai Ja se slažem uglavnom sa i drugom Fan-
sinijem samo mi jedno nije jasno. Št® znači netko se može gu- 
SU »?. ^4’!^ a 
kao da si ti lično pogodjen time, što nisi dobio traku. Ja sam 
zato da ne jednom filmu radi više članova barem pet, šest. Tako 
amo redili Hohulač i ja. Tako stiču iskustva ne samo direktni 
autori, nego i oni koji sudjeluju u toj ekipi u nekom drugom svoj
stvu.

Žgalin: Htio bi znati šta Je s tom osmicom, komu je dane 
i šta se na nju snimalo. Sa li je to klubski film? Ako je onda 
je to vjerojatno u klubu i to se može vidjeti.

Pensinis Postoji ne karticama tečan popis komu su ti 
filmovi dani i ti su filmovi snimljeni, 

Hoholač* Ha pitanje druga žgalina da li se ti filmovi 
mogu vidjeti mogu reći da ih u klubu nema.

Psnsini: Ti se filmovi mogu vidjeti, o bi je je snimao 
London, Eripko »Praznike* i još neke. Ja ne nam zašto da s«d8 
raspravljahu o takvim sitnicama.

reščanin: Pa evo drug Hobdlač koji rukuje sa filaote- 
kom kaže da ih u klubu nema.

Hoholačs Ja mogu samo reći da je utrošeno Joo m asgati 
filma 2x8, a u klubu nemamo ni metra.

Eripkoi Ipek postoji naznačeno što je kome leno. Ime 
ćore *Tipo*, Kobijev »London? moji »Praznici* i još neki.
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Psnaini* M smo svi ljudi koji izgledam© jsko ozbiljni, 
a govorim o tako Bitnim stvaram. Tsj potencional koji se sada 
ispoljava ovdje, mogao oi sa mnogo bolje iskoristiti negdje drug
dje, Smatram da je 00 što nije pronašao financijskih sredstava, 
ali js želi® vidjeti toga hraurog čovjeka. Koji će imati vise 
energije ds to izvuče. Stavio bih u zadatak novom 00 da takvog 
čovjeka pronedju, koji bi trsilo dotacije. To što kaže Hripko 
da Fensini nije ništa snimao, to je zato jer je bio u 00* Su
djelovanje u W čovjeka tako okupira da nese vremena da snima 
filmove.

Jarić: Pošto mi nemao danas dovoljno trake sa rad po
četnici se ne usud juju da uzmu ksmere pa da rade. Za to bi bilo 
dobro da se ti početnici povežu sa starijim amaterima koji ima
ju više iskustva ne zajednički rad. Komisija za film koja je tre
bala i >eti zadatak proučavanje scenarija, trebale je da autore 
pozove i da se a njima konzultira i ukazuje na eventualne grješ
ke i da daje savjete kako da ih se izbjegava. Time bi se na neki 
način oni koji nisu “prožvakali" tu stranu stvaranja uputili joč 
više kako treba da se stvara, scenarij i knjiga snimanja. Kaime 
iz prakse u radu a pioniri®s uvidili s ;o avi da djece daju ite- 
kekve ideje koje se kasnije rezrsdjuju i uz asistenciju iskus
nijih »matera oni su kadri da sami naprsve knjigu snimanja. 
Od 28 pionirskih filmove koji su bili prikazani ne pionirskom 
festivalu, a bit će prikazani i ovdje, četiri su nagrečjene i 
to baš oni koji su stameni pod rukovodstvom članove ovog klub©. 
Pošto je bilo pokušaja i med u pionirima da se rad na animira
nom filmu, u ovom slučaju kolaž, bilo bi zgodno da se osnuje u 
ovom klubu neka sekcija crtanog filma, zapravo animiranog, jer 
ne vjerujem da ne^a interesa i zato. Prema tome molim članove 
koji bu prisutni ne ovoj skupštini, da dodju i pogledaju ove 
filmove cim ih mi dooijeao. Interesantno je u tome to, što od 

ideje preko knjige snimanje i scenarije, pa do same rea
lizacije rede isključivo samo djeca. Vidjet ćete da i djeca već 
posjeduju svoju stanovitu filmsku kulturu, soju crnu iz ne i§ 
predavanje. Oni sami odre ijuju režisere, glumce i sva ostala 
tehnička lica, "sksko da je naša pooć ov^dje velio, eli mi 
se ne uplićem© direktno u njihov rad. i odrasli samo pazimo 
da se u njihovi: ©udući realizacijama ne zastrani ili ne napra
vi kakva «tets.Djeca manje vi^e imaju megalomanske shvaćanja", što 
im nije moguće realizirati filmski. Oni bi lelgeli avionom itd. 
Miim samo dajemo okvire u kojim® oni moga raditi.

Jskolić: Pošto je opet govore o toj komisiji za film htio 
bi istaknuti da te komisije -postoji svega mjesec lana, te one 
još nije mog a početi djelovati. Prvi je zadatak te komisije da 
prima scenarije, te da ih prouči i oilo usmeno i ii pismeno autoru 
saopći nedostatke ili daje sugestije za eventualne ispravke. Neki 
se žale da nije oilo ljudi koji bi im pomogli u nisenju scenarija. 
Ja sam sa nekim ljudima razgovarao o tim scenarijima na čisto pri« 
jateljskoj bazi, i niko mi nije nište zamjerao i nije bilo nikakvih 
komplUescijs. čujem da ljudi mnogo pišu scenarije, ali ih mi u 
klubu ne vidimo, jer se to drži kod kuće u ladicama. He znam tko 
je to.e kriv Da li Joram je ili netko od UC trčeti k njemu kući 
i uzet mu te scenarije.

-Jarići Je mislim da članstvo nije bi^o upoznato a te komi
sije postoji. Prije izvjesnog vremena postojale* je tekvs jedna gru
pa u UO, sli je prestalo djelovati. Porto članovi nisu znali da 
takvo filmsko djelo postoji, jasno da je bilo samo prepričavsnja 
i došept&vsnj® o tome kako netko ime scenarij.
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Ja Mislila da ljudi pošto odsada zneju se tu grupu, odnosno za 
komisiju za film, da će biti scenerije.

Josip Vuki Prije sveg© želim napomenuti da mi se ovs 
vaša godišnje skupštine jeko svidje, jer vidim da se ne njoj 
rježeve ju stvarni problemi. Najveći problem vašeg kluba, što 
svi osjećate, jest materijalna oaza. Vaša materijalne sredstva 
su jako ograničene. Trenutno se nelazimo u situaciji koje nam 
onemogućava više materijalnih sredstava, koje ni kinoamateri 
toliko treoeli za va-e eksperimentiranja i traženje ne polju 
filme. Vi znate đe je naše profesionalne kinematografija aeda 
u jednoj priličnoj krizi, za materijalna sredstva. Mi amo uspje
li u toku prošle godine da izvučemo iz sredstva republičkog fon
da za unepredjivanje kulturne djelatnosti 2,5oo.coo.- za kinoama- 
tere Hrvatske, ali bu sredstva dana« strogo namjenskih, Ne da se 
snimaju filmovi i da se na njime uči, nego da se stvori tehnička 
baze. Mislim da je najveći dio dobio Kinoklub Zagreb, što su nam 
ponovo zamjerili kinoklubovi u Splitu i Rijeci izmislim da je tim 
sredstvima kompletirane tehnika i stvorena prilične baza za rad 
ovog Zinoklube. lebevljen je magnetofon i niz drugih tehničkih 
sredstve, koja će omogućiti bolji rad. Ne znam koliko će ovaj 
fond biti u ogućnosti da ove godine izdvoji neka sredstva za 
rad tečajeva. Moramo znati da se te sredstva odredjuju strogo na- 
mjenski, pošto se osjeća priličan deficit na budžetskoj društve
noj potrošnji. Ono što najviše zanima Savez za kulturu Hrvatske 
to je stalno širenje baze članstva amatera, i st Ino širenje 
poznavalac« filma, a ne samo stvaraoca. U tim smislu bio je us
mjeren rad članove ovog kluos i je im posebno zahvaljujem na nji
hovom angažiranju tokom 1962. godine, da oživimo odnosno formira
mo oko 16 amaterskih klubove ili sekcija ne zagrebačkim školama i 
u bližoj okolici, jer se time stvara podmladak amatera od koje 
mi očekujemo da će jednom biti stvarna plinova. Nažalost za Sada 
srno upućeni na individualna sredstva koja pojedinci doprinose u 
obliku trake. Moram reći da ovaj rad kojega smo mi pokrenuli u 
Hrvatskoj, red se pionirima i djecom naišao je ne veliki odjek 
u Jugoslaviji. Prvi susret kinoameters Hrvatske pokazao je veoma 
lijepe rezultate i po broju snimljenih filmova i po kvaliteti. 
Te u filmove uspjeli da realiziraju početnički kinoklubovi ko
ji ne djeluju niti godinu dane. Moram naglasiti da je veom važno 
da li dodjemo ss odrsdjenim programom. Ako onaj koji je takav 
program sastavio naslućuje dobre rezultate, onda se naidje na 
ražuljeva je, pa ček i novoi. Drug Šerić se sješa da smo mi 
za ovaj susret pionire kinoametera skupili oko 600.000.- Din. 
Ta su sredstve bila mogućnost da se negradjene filmove nagradi 
i omogući da kupe tehniku, koje im je u isto vrijeme daljnja Ba
za zs rad. ; islim de bi ovaj kin^klub, koji ima priličan broj 
drugove koji znaju raditi i snimati trebao da omogući tj. da 
pruži svoju pomoć time da se ti drugovi uključe u red tih počet
nih klubove, pa ćemo na taj način stvoriti jedan jak izvor ka
drove ne samo ovog Kinoklube •Zagreb”, nego moguće i skorog for- 
uirsnje 5-6 kinoklubove ns području grede Zagrebe. A to će možda 
ukazati Gradskom odboru grada Zagrebe da izdvoji stanovite sred
stva iz sredstva namjenjenih za kulturu, da se možda formira i 
jeden laboratorij za rezvijenje amaterskih filmova, teko da po
kažemo ljudima koliko je jek već taj pokret, koliko je velike , 
te baze, onde ćemo doći do potrebnih sredstava da toj kadrovskoj 
snazi osiguramo rad da se dalje razvija.
Za nas je trio značajan red tečajeva , a koje ovaj klub svake 
godine organizire sa većim ili manjim uspjehom. Mi moreno biti 
svijesni de u svakoj akciji ne uspijeva sve onako kako bi htjeli 
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i de ovi tečajevi koji se organizira ju ne amaterskoj osnovi 
ne mogu dati loo^> rezultate kako ih je neko zamislio kada ih 
je programski zacrtavao. Ako mi svake godine osposobimo lo-15 
mladića to je već jako veliki uspjeh, jer će ti ljudi biti sa
mi nadalje budući nastavnici. To je jedne od jako značajnih ak
cija kluba, koje podržava i Savez ze neuku i kulturu. Kišila da 
je već vrijeme da ovaj klub direktno zakuca ne vrate Gradskog 
fonda ze financiranje kulturne djelatnosti, da se porazgovara 
sa drugom BojaniĆem, da u program raspodjele tog fond® koji će 
uskoro biti forsiran ud je redovno i ovaj klub i ne samo ovaj 
klub, nego i kluoovi ne Trešnjevci i u Trrju. čuo sam ds su oni 
koji su prisustvovali susretu s tom djecom bili jako zadovoljni 
i de obećavaju veliku podršku takvom redu. To može očektivsti i 
ovaj klub, koji će raditi u društveno korisnom smislu. Ne mislim 
negirati red pojedinaca da snimaju porodične filmove i ne taj 
ne in si prave porodične albume. Svaki takav pojedinac dobit će 
potrebnu pomoć i u savjetima i u tehnici, iz bilo kojeg klube 
za koje je društvo dalo sredstva. Kinoklub "Zagreu* pokrenuo je 
još jednu interesantnu stvar, s to su bile diskusije, pod nazi
vom "Antifilm i mi". Korisno je da se osim gledanje filmove or
ganiziraju razgovori o filmu bilo profesionalne ili amaterske 
produkcije. To izaziva interes kod jednog dijela ljudi i izgle
da da takve diskusija ne može biti Štetne. Iz izvještaja o sni
mljenim filmovima vidi se da je prošle godine uglavnom najviše 
zastupljen individualni rad. Mislim da bi slijedeće godine te 
drugove koji su snimili tri, četiri filma trebalo uključiti u 
rad grupica u kojima bi i ostali naučili raditi bil kroz pre
davanje, bilo kroz praktični rad.
Klub treba imati jednu široku platformu, dozvoliti svakome da 
svoje ambicije ostvari u krugu naših društvenih tolerancija, ds 
nad je svoje mjesto i svoje zadovoljstvo.

Suđovićt rđi si im da je ovo što je rekao drug Vuk veoma 
značajno i ne smijemo shvatiti kao jedno konvencionalno priz
nanje . Ja se sjećam svib godišnjih skupština od kad je obnov
ljen klub. Uvijek je ilo nekih glasova koji ne djeluju jeko 
harmonično, ali to ne treba da nas zouni, mislim da je to samo 
dobro. Činjenica ds je situacija u klubu dobra i to dobra kakve 
ja sala, a još više kakove perspektive ima. Je ovaj klub poznam 
i videći sade ove ljude koji sjede, je mislim da ovaj klub ima 
velike šanse, i da se može očekitsti ne renesansa kinoklube *Za- 
^eb*) nego nešto mnogo više nego ono što smo ai do sada imali, 
a što ovaj kinoklub u svojoj nej ogstijoj tradiciji u zemlji 
ima . Prije svega važno je to da se u ovom klubu stvara jedna 
pozitivne, jeona stimulativna klima i da se može očekivati su
tra jedan živ stvaralački rad. Zad se danas govori o nekom druš
tvenom značaju kluba miilim da su to veliki rezultati. Apel dru- 
gota da se radi sa djecom bio je jedno priznanje, jer se vrijed
nost dosadašnjeg rade pokazala velika i želi se još više postići. 
Je sam duboko uvjeren da će rad sa djecom stvoriti jednu zdravu 
filmsku klimu, ne mislim samo na amaterski, ne-^ ne filmski ži
vot u Hrvatskoj uopće. Tu ima veliku zaslugu be ovaj kinoklub. 
Oni koji su dulje vremena u klubu sjetit Će se de je kinoklub 
dao prvi podršku kinoklubu u Pionirskom gradu. Postoji jedna do
bra orjantacijs da se smisao ovog rada u klubu postavi mnogo ši
re, nego što je dosad >ilo, tiskoamaterski, ličen. Sade su glede- 
nja i ambicije mnogo šire. Tu se možemo posveti na iskustva dru
gih kin klubova u zemlji, ne tu opću klimu u profesionalnoj kine- 
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baš iz ovo, kluba. iako možda direktno iz ovog kluba nije izašao 
ni BledniK, ni ’akavejev, ni abec i dr. Motamo čekivati d® će 
sutra iz ovog klube izaći isto teko do>ri amateri, koji će možda 
kasnije djelovati u profesionalnoj kinemetogrEfiji.
Prijedlozi za društveni red u klubu su i )to teko pozitivni. Malim 
da je prijedlog druge Zrneca, što se tiče plana rede, potpuno u 
redu. Ako se unaprijed odredi plen za mjesec ili dva, onde kroz 
to vrijeme ljudi o tome ne moraju voditi brigu. A članovi klube 
imat će orjentaciju i znat će kada će u klubu naći ono što ih 
zanima. &e smijemo zaboraviti da smo mi »materi ne filmu, ali 
da svaki od nes ime svoje o eveze i da si moramo unaprijed pla
nirati vrijeme. Red klube ne bi se smio ograničiti samo ne pro
jekcije, već i na predavanja, diskusije i gostovanja ostalih ama
tera iz zemlje. Izmjene filmova sa ostalim kinoamaterima ja mi
slim da ne bi naišla ne velike prepreke da se ostvari, talim da 
bi članovi morali shvatiti ono, sto im odredi UO kao svoju duž
nost, kao svoju obavezu. Tu mislim oso ito na dežurstva, koje oi 
treoalo uvesti teko, da je svaki puta tj. n® sastanku ili održa
van- ju progreiaa de uren netko od članova. Mislim da je propagsn- 

dna strana ovog klube jedna slabe strane. Govoril smo da 
ćemo orgaizirati oglašavanje klubskih programa preko ormariće 
i Štampe, ali to nekako ne ide. To bi iziskivalo minimalne iz
datke. Veći problem je to što je klub otvoren samo jedan dan 
u tjednu. Dru ovi koji su bili o ostalim klubovima znaju ue 
je Bur. kinoklub “Beograd** otvoren svaki dan, pa Ček i ujutro. 
Mislim da bi trebalo naći način i formu d® taj klubski život 
ne bUde sveden na jedan dan, nego da budu svi dani klubski i 
da budu prostorije otvorene svaki dan i ja vjerujem da će se 
ljudi Češće skupljati. Ime jedna stvar, dosta neugodna, a to je 
što su te prostorije dosta neprijatne. M smo kod adaptacije tih 
prostorija imali u planu aklimatizaciju, ali do danas na® to nije 
Mio moguće ostvariti. Mislim da bi u tom pogledu trebali biti 
uporniji, onda bi ovdje bilo mnogo prijatnije, jr je asa pro
blem loženja.
Što se tiče proizvodnje filmova ne» je klub u jednoj teškoj si- 
usciji i to materijalnoj, a u lošijem je položaju od svih kino- 

klubova u zemlji. Rinoklub “Split** npr. imede godišnju dotaciju 
od 7oo.ooo.- Din, koja mu nije namjenski dodjeljena. Oni iiaedu 
i kinodvoranu od k ? je imedu redovite mjesečne prihode, a isti 
je slučaj sa kinoklubos “Beograd*1. Misli® da bi u tom »ogledu 
trebalo malo više upornosti da bi se iskoristile ove mogućnosti 
financijske pomoći, kej® se sad stvaraju, .fislim de bi se treba
lo prihvatiti savjeta, kojega je u»o drug Vuk, de bi se otišlo 
do druga Bojenića. Ja mislim da bi kod njega nišli na razumjeva- 
- je, Takodjer se naš Republički savjet interesira za rad ne samo 
kluba, nego i amatera uopće. Ponavljam da te mogućnosti treba is
koristiti.
Što se tiče pri vjedM druga Ilripka o snimanju filmova, je imam 
jedno sv je mišljenje, uže se doći sa ulice i postati član klu
ba, ali n-može u? doći a ulice i snimati film. Potrebno je svla
dati jedno stručno znanje, potrebno je sazrjeti. Malim da je to 
jedan prirodni put koji će ih dovesti do toge- da će sutra hrabro 
i samostalno rediti svoj film. ’fogeo bi navesti film Vukotića 
koji je godinama bio nezapažen, a najednom je izbio u prvi plan 
svjetske kinematografije.I zašto bismo mi ©materi očekivali da 
ćemo bit lišeni tog perioda sazri j v; nje.
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Kinoklub je mjesto u kos nema filmskih savjeta, dramatvaških 
odjela, a ipsk se pokeruje potrebe de se te društvene sredstva 
ne neki način povjere nekom. Svakako potrebno je d® se od kipo- 
kluoe stvari profesionalno poduzeće sa tisuću filtera* ® » dru
ge strane nastojte da se sredstva kluba kojih iae selo ipak 
ne daju bez nekekove odgovornosti. Je 4 nekim Ijudirae dao po
vjerenje da odredjuju koju treue snimati, a koju ne. Ja sam 
zato da svoje povjerenje pokloni® Pansiniju, koji je nokezao 
kroz svoj prektični red de je čovjek koji poznaje fila.

Trebali bi da donesemo formalnu odluku u vezi izvještaja 
blagajnika. Ima dugovanja koje duguju Vusković Josip 2o.ooo.- Din, 
koje je primio za popravak velikog montažnog stola. On je ww 
ne tom stolu radio, ali on je i datje neispravan. (Posto je 
Vuaković odsutan iz Zagreba, skupštine se složila de se taj 
dug otpise). Što se tiče mojih 15»ooo.- Din mog dugovanja ja 
ću to urediti, i smatram de je to moj grijeh, (ha prijedlog 
druga Pausmija i poslije kraće diskusije sa skupštinarim® dug 
od 15. oo xn, druge Sudovića , koji je nastao u vezi oreenizi- 
ranje republička revije, otpisuje se). (Otpisuje se takodjer dug 
od o95 in Mlivoja Kučića).

OrešČanin: Kad je već ovdje riječ o otpisivanju dugova, 
ja bi apelirao na druge basiće, da on djeluje ne Gradski odbor 
harodne tehnike da otpise onih loo.ooo •— in duga, koje mi nji
ma dugujemo.
ha pitanje druge Sudoviće da li da se razrješi dužnosti stari 
UO skupština prihvaća.
Prelazimo na zadnju točku dnevnog reda, izbor novog UO i nad
zornog odbore. Radno predsjedništvo kao kandidacione komisije 
predlaže kendidacionu listu. Po statutu kluba predsjednike bira 
seraa skupštine. Za pr dsjednike klube predleže se Tomo Kobia. 
Za članove uprave Kluba prealažu se:

ijubiše Grlić
Vladimir Petek 
Hedimir Hoholeč 
Vladimir Jakolić 
Ivo Vukas 
ileić Jarjene 
Milan šemec 
Tomislav Redić 
Ante šarić 
Tomislav Gotovac 

Za nadzorni odbor predlažu se: 
Kibovil Pansini 
Teodor Durman 
Ivan Zor c

Zor^cs Ja bi predloži) da udje u kandidecionu listu i 
iilos JresčsMn. ^jege svi znamo, on je vukao taj klub godinama 
i mi lim da je nepravda prema njemu učinjene, eko sada nije u 
kandideoionoj listi, niti u UO, niti u nadzornom odboru. ’Pime 
sa jednog velikog radni® izdvaja iz UO. Skupštine se složila 
sa Zorecovim prijedlogom i drug iloš Oreščenin je unesen u 
kandidacionu komisiju.

šarić: J- bih predložio da drug dr. Pansini ipek udje 
u UO. Mi koji smo redili s n^im vidjeli amo de je taj njegov 
red bio stalan i de je vodio brigu o napretku kluba. Osjećam 
da bi njegovo prisustvo u UO dalo više živosti.

Pansini« Mani je žao više nego vezna što nisam u UO, ali 
to je za mene preveliko opterećenje, prevelike brige, preveliko 
uzrujavanje i odgovornost.
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Hab-erštok: Je sam htio danas na skupštini izn^esti jednu 
stvar, »L ne bih želo da budem previše ličan, čuo sam de postoii 
časni sud.međjutim vidim da ge nesa. Ss koji se način isože dobiti 
zadovoljštine? Je asa lično tangiran, jer se ne mene neke osobe 
nabacuju bistom. Po oih htio raščistiti, jer sam duboko povredjen. 
Ukoliko neću moći dooiti zadovoljštinu preko kluba, je ou s tom 
stvari ići preko redovnog sude. Stoga predlažem da se izabe-e čas
ni sud.

Sudović: 8vdje nije predložen sud česti. Možda je to u iz- 
vjesnom smislu prejudicirenje nečeg? sto sad treba da rije imo. 
Prema novom Statutu predlaže se, pošto nas u kluou nema puno, da 
žalbe članova UO, ne red članove komisije i drugih članove kluba, 
rješava ® po postupku ko, ega propisuje Statut, i da se o žalbama 
ne rješenje UO rješava ne skupštinama klub®. To je mislim je sn 
sasvim dekreta! nostupak i za ovaj klub dovoljan. Prema tome 
nije potrebno da se imenuje poseban sud časti.Sud časti postojao 
je nekoliko godine i ja sam bi© u njemu, ali nismo imeli'nikako- 
vih žalo! za rješavanje. U ovom slučaju, kada će žalbe rješavati 
UG, članovi icaju pravo daljnju žalbu na skupštinu kluba, te dalje 
ao skupštine Saveza i Kongresa Saveza.

žaM^ju^xa&aj^xdax&xxa®xMjA»uxmagxaxdazxkld£kixdaxi£XEBXM 
Orešcsnins Je sam ovakvog mišljenja* Nije niti najmanje 

zgcuno da neke sporove u klubu rješava cijeli UO iz čisto prak
tičkih razloge. Ipak je potrebno da za te stvari postoji neki 
uzi odbor koji će rješavati pritužbe i tako nešto, te da to u 
krugu tri člam oni sami to rješe. Njihov zaključak je punovs-

Sudović: Je smatram da je UO kome je jedna od dužnosti 
is se brine za pravilne drugarske odnose u klubu u mogućnosti 
da sve nesuglasice i trzavice rješava bez ikekovih većih poteš
koća.

Jerneićl J» bih vam htio dati samo neke sugestije, odnos
no svoje mišljenje. Drug Pansini je rekao jednu stvar aoJ® mi se 
nikako ne svidje. To je ono što se tiče loših članova u UO. 
Osim toga tu je predlog dosadašnjeg UO, koji je u isti čas de- 
mantirao tu njegovu izjavu i vidi se da nisu takve Članove sta
vili u UO. Ja mislim da je jako, jao važno da u UO budu amateri 
ljudi koji a stručno bave filmom i da bi ova skupštine trebala 
đe vodi itekekvu brigu. Ne bi dozvolio drugu Pansiniu da nam 
izmakne iz UO, te da si misli da više nema nikakovito obaveza. 
Us se dr. Pansini krasno razvio u toku ove godine, iako nije 
snimao filmove, vidi se po diskusijama "Antifilm i mi". Ja mi
slim de je to bio nužni period stagnacije, koji ra je itekako 
koristio. Ja mislim da bi trebalo nredložiti i druga Pansinia 
i druga Sudovića u UO. I s time stvoriti jedan čvrsti UO, koji 
će biti garancija za daljnji red. (Pljesak).

Sudović* Izabrali smo ljude koji su pravili filmove i 
oni su na spisku za novi UO. Tu imamo npr. I©blu. Od tog prin
cipa odustalo se šarao kod Pansinia . Mislim da je dobro da se 
ne.^e rotacija provede i u klubu, i da one ovdje nešto znači. 
Vjerujem da radom Kluba može rukovoditi i Kobis i još lo ljudi, 
koji su ovdje duže vremena u klubu.

Jerneić: Htio bi isteći da sa® veoma zadovoljan ovom 
skupštinom. Poslije ove krize, odnosno stanke koje je dosta 
dugo trajala u konoklubu "Zagreb**, dane je rečeno možda ne mno
go riječi, ali sve ono što je rečeno, rečeno Je o tilmu. Iza tih 
riječi krije se jedan veliki sadržaj rada, jedan optimizam, jed
no nagovještanje za budući uspješan rad. Trebalo bi sastaviti 
jednu stručnu upravu.
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Sve organizacije koje su lile d® stručnjake oslobode od probleme, 
one su ih u atvari izgubile.

P»osini: Prijedlog je perfektan i j® bih ostao u UC, ako 
bi pristso Sudović. (Teko je| pljesak)

Vuk: Koliko god se meni svidje ovo što je rekao drug 
Jemeić d® bi trebalo i druge Sudović® i drug® ^ansini® isto 
kao što je prijedlog z® dru a Oreščanina itd, isto teko .mislim 
da moramo ići i ne nešto drugo. Sigurno je da su ljudi koji su 
godinama redili u ovo® klubu imeli i imaju najviše iskustva i 
ds imeju odredjenih radnih kvaliteta, da su kao kinoamateri po- 
kazali puno, ali mi se isto tako čini kao nužnim i potrebnim 
da drugovi koji su već pet, šest godina članovi kluba ds isto 
udju u^to i ds ne ostanemo saao ne jednom krugu kadrova. Činim! 
se đa moramo ići na to da novije kadrove isto tako. Zašto ne bi 
aada drug Kobi® i još neki kroz godinu, dvije povukli i osjetili 
što znači organizacije posla, da ne snimaju samo filmove na lini- 
ii individualnog snimanja, nego da svoje iskustvo prenesu na os
tale. Bi treba da i dalje angažiramo stručne sposobnosti i teo
retske sposobnosti ove trojice, druga Orešč®nins, Pansinia i Su
dović®. Biti u UQ nije samo pitanje časti nego i pitanje raznih 
obaveza. Treba da te radne odgovornosti osjete i ngva lica. Ja 
bih ipsk bio da ostane on® liste, ali bih ipak predložio da se 
ona lica koja su dosada vodila administrativne poslove oslobode 
i izaberu nova lica. Ja mislim da se na to mora ići, jer inače 
stvaramo zatvorene krugove.

Sudović: Imamo nekolika istaknutih kinoamater® u Jugosla
viji, koji au radili profesionalne filmove i što su i oni posta
li profesionalci. Medju njime je Hladnik. On je želio po teti 
član ovoga kluba, jer se nikako nije slegso s® kinokluboa u Lju
bljani. On nije za amatersku organizaciju u zemlji nikada ni-ta 
uradio. Danas svi to zaboravljaju i svi gledaju n® njega i nje
gove rezultate kao stvaraoca. Zašto da mi sad Pansinia žaro oim^ 
kojekakvim administrativnim dužnostima kada bi on mogao pokazati 
svoje znanje i iskuvsti šansu koju je iskoristio Hlo nik, a da 
nije amaterskoj organizaciji ništa drugo dao. Psnsini je odbijao 
mnoge ponude da r?i kao proiesionalacf jer je, osim svojih po
slova imao dužnosti u klubu« Poslove koje je postavio pred sebe 
izvršio ^e, i dajmo mu sada mogućnost da radi kao stvarao©.

U progr® u rad® koji predlaže UC predvidje se da ne rade 
neke stvari z® koje će se Psnsini direktno vezati. Ipr. da se 
dopuni njegovo izdanje skripata za kinoematere. Preuzeo je da 
vodi grunu G, te ds će rediti na Festivalu eksperimentalnog fil
me, kojeg mi kanimo prirediti./® sam isto preuzeo za sebe neke 
dodatke u tom programu. Izdat ćemo publikaciju pokojnom đr.W®k- 
similijanu Pospi, veteranu na~eg amaterskog filma* asdelje d® 
sastavim historijski pregled inokluos "Zegre* i da ga obradim. 
Ja predlažem da se prihvati prijedlog UC i da ne ćete pogrije iti 
ako poklonite povjere je izabranim diugovima.

‘ Statut klub® je dost® izBje»j®n i ako bisno g® sad® čitali, 
zadržali bismo ae jeko dugo* Predlažem da se ovaj Statut umnoži 
i da se pošalje svakom članu, koji će staviti ne to avoj* primjed
be i da nazovemo izvanrednu skupštinu kluba i da rješavamo sa o 
o Statutu.Pansini: Prema prijedlozima članova, prema diskusiji sa 
prošlogodišnje Skupštine, prima obavezama koje au uzete v toku 
prošle godine, u plan rsd® bi ušlo ovo: organiziranje priredbe, 
prvi medjuklubaki festival žanr film®. Tsj bi festival bio or
ganiziran u jesen ove odine.



- 15 -

Zato je for irsne grupe G, koje bi redile ne proizvodnji takvih 
filmova. Mije se predlaže da se organiziraju šampiona!! dr. 
Maksiiailijsns Paspe. Te šampionete ne orgenlsire W klub®, nego 
svaki član može pozvati na takmičenje, ako smatra da je njegov 
film bolji, UC je dosad dao inicijativu. Kao treća organizacija 
je memorija! Darsimilijsne Pospe. To je redni sastanak ne dan 
..one gracije Kaksimili jane Posne, Na tom bi sa sastanku uspb* 
redjivsli uspjesi luba tokom godin dana. U plan rada bi ušle 
odrejjene publikacije« Statut kluba, pravilnici, historijski 
pregled kinokluba “Zagreb”, koji bi bili štampani zajedno, tako 
da bi svi članovi, novi pa i stari do&ili, Dobili bi člansku 
iakeznicu, ove materijale i značku kluba, Nadalje treba uzeti 
obavezu de se štampa drugi dio diskusije *Antifilm i mi". Dis
kusija je magnetofonski snimljena, prepisana i iskorigirana. 
korekciju vrši Sudović, Ženko i ja. Treba izdati što veći broj 
biltene. Nadalje bi trebalo izraditi značke za članove kluba i 
mutacije za filmove. Treba srediti članske kartone, štampani su 
novi kartoni u kojima se nalaze rubrike: lične i za snimljene 
filmove. Treba se nabaviti pisaše mašina, da se dopisi ne pišu 
rakom Sredstva sa to su rezerviran® i ona će se dobiti. Treba 
riješiti pitanje laboratorija, Jana prošlog UC bila je ta, da 
nije ioe© stalan uvid u financijske poslove«je kluba. Nismo do
bivali izvještaj od blagajnika i nismo znali iz kazvih izvore 
primamo novce. Treba osigurati sredstva za negredjivanje upravi
telja i blagajnika. UO je v ć pronašao Čovjeka koji će voditi 
blagajnu i koji će biti honoriran sa 7,ooo Din mjesečno. Treba 
posvetiti pažnju tečajevima, ni koji su vodili ispite nisu bi
li zadovoljni. Treba održavati bolje veza sa članovima. U ovoj 
novoj listi kandidata za UC pređviđjs se i domaćin kluba, koji 
bi vodio računa o klubu i o životu u klubu, nadalje koji bi da
vao informacije članovima itd. Treba organizirati za bo je upo
znavanje članove, drugarske večeri. Z-ejeđničke večeri sa čla
novima kinokluba "Trnje".

Lesić« Ovaj klub bi treba® preuzeti obavezu dg radi ns 
dije srednje škole ili pet osmogodišnjih Škola. Za to bi tre
balo tražiti sredstava da bi se te sekcije vodile.

Pensinii Dosade se nije radilo ne tome sa omladin ima, 
jer se nije išlo po školama da se vidi koliki je Interes. Teško 
je tu stfar postavit i reći kako će biti.

Pansini« Stari UO je predložio da se poveća Članarina, 
Konačno je odlučeno da se mijenja samo visina upisnine, koje 
bi iznosila 5oo.~ Din, a Članarina ostane iste kao i dosada tj. 
5o— Mn«

Sudović« Ostaje nam posljednja tačke dnevnog reda, a to 
Je da se proglasa zaslužni članovi klub®. UC predlaže za zasluž
ne članove«

.ilivoj Kučić, bivši predsjednik kinokluba 
Ivo Žgslin
Teodor Dunaan
Ljerka Smrček

Predlažem da pošaljemo telegram Fotokino Savezu Jugoslavije« 
"Godišnja skupština kinokluba "Zagreb" šalje vam drugarske po
zdrave" .

Pansini« Vladimir ^etek imsde na račun svojih snimljenih 
f Isova 52 bodova i on može postati snster I klase. Budući da 
I klasu priznaje republički odbor, a druru klasu skupština kluba, 
predlaže se da mu se prizna II klasa.
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Skupština će dati prijedlog UO da dade prijedlog na viši forua 
z® I klasu. (Skupština se slaže).

Sudović: Molim izbornu komisiju da proglasi rezultate.
Rajković: Izborne komisija primila je 34 glasačka lis

tića od kojih su važeća 32 i 2 nevažeće. Zs predsjednike kluba 
glasalo je 27 glesova za Kebis Tonu. Za Grlić Ljubišu 3 glase. 
Za 1 etek Vladimira 2 gla^a. Za članove UO izabrani su: <”

JakoliĆ Vladimir (31 glas)
Lukae Ivo (3o glasove)
Radić Tomislav (3o glasova)
Roholač Vladimir (29 glasova) 
nlaić ašerjen® (29 glasova)
3»rić Ante (29 gl&sova)
Grlić ijubuša (28 glasova)
Petek Vladimir (28 glasova)

‘8aec Mlan (28 glasove)
Gotovac Tomislav (^9 glasova)
Sobi« Tomislav (3 glasa)
Curin Zelenko (2 glase)
Oreščenin Mloš (1 glas)

Time je zaključena Godišnja skupština kinoklub® *Zagreb’*.

Predsjednik:
/Tr. Lihovil Psnsini/

zapisnika!Ovjerovitelj
/Hoholač Vladimir/ /Grlić Lj?ub
Zapisničar*
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Mi smo privrženi filmu, jednoj tehnici jednoj 
umjetnosti. Gotovo na svim poljima nema estetike bez tehnike, 
nebi smjelo biti tehnike bez estetike.

1. ^/' cn

Naučno - tehnička kultura je jedan od osnova napretka, 
važan faktor u razvitku materijalnih snaga društva. Da 
bi ,se to postiglo potrebna je široka kacija za svestrani 
odgajanje gradjama, svih koji. su danas, ili će sutra biti, 
proizvodjači i upravi jaci . • Na tom poslu radi svaka organi
zacija tj. ona narodne tehnike, pa. tako i naš klub.Smatra
mo potrebnim da 'svi naši članovi upoznaju dobro i sa svih 
aspekata foto i .kino tehniku, da savladaju zanat, da od
goje u sebi munu odgovornost prema radu i sredstvima rada, 
a mladjima da rad u klubu.posluži u profesionalnoj orijen
taciji i pravilnom odnosu prema budućem profesionalnom 
poslu.

Važna je funkcionalnost naučenog. Stečena znanja treba 
znati koristiti ne samo u klubu, u kino-amaterizmu,već ih 
prenjeti kro onće znanje, ko radno naviku, kao snalaž
ljivost, k-o osposobljenost za rješavanje zadataka, kao 
amaterski entuzijazam, k^o odnos, stav i r^čin mišljenja 
i na sva ruga područja djelovanja.

2.

^to od obale dalje, more je dublje. Prirodno - naivna 
svijest irn^čvrste doživljanje skale, sigurnu metafiziku, 
odlučni nastup, do matske stavove. Svega toga ema u 
kri Čkoj svijesti. Svega toga nšma u današnjoj umjetnos
ti , poimence u slikarstvu, kazalištu, filmu, muzici, 
poeziji. U svima njima nešto j.e nagzinjeno sumnjom, agnos- 
t.icizmom, relativizmom, nemirom, koji je na granici 
tragizma. Postoji i radikalna rcplcksivnost u današnjoj 
umjetnosti. Slikar nije više ono, što je bio: Slikar 
nečega, on je danas slikar slikara: istražuje unutarnje 
mogućnosti samog fenomena slikanja. Moderna umjetnost u 
svom traganju za ” istinom stvari " ponaša se kao mikro- 
fizika, koja napušta modele našeg makro-doživljanog svijeta
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dolazi do mikro-shema do srca stvarnosti ( Ženko ),

12,

Izgleda da nije svima jasna povezanost tokova filma, 
drugih umjetnosti i filozifska misli.

Medju umjetnostima ruše se granice specifičnih formi, 
koje su ih razdvajale

Asimilirajući nove smjerove u umjetnosti može se stvarati 
novi film. Ako se -potpuno živi u našem dobu, m gu se pra
viti filmovi, koji će izražavati to doba.

Elementi, kao sto su znanstveno eksperimentiranje i 
i refleksivna analiza, koji sve više dominiraju u umjet
nostima ruše jasne granice izmedju njih i znanosti.
Čovjek s kritičkom svijesti bavi se problemom svog vlas
titog opstojanja, putem uvijek nanovo započete demistifi
kacije svijeta u kojem živi.

Upoznavajući zanat stvaranja stječe se pozitivan i kri
tički stav prema filmu. Jedinstvo tehnike i estetike 
postaje efikasno sredstvo pr tiv dezintegracije ljudske 
ličnosti.

Aktivan rad sam po sebi pruža zadovoljstvo, a povezu
jući nauku i umjetnost film dovodi do harmoje i ravoteže. 
To je način kojim će se oslaoiti i izbjeći ekstremnosti 
do kojih može dovesti djelovanje nekog dijela ili nekog 
čistog filozofskog stava,

3.

Mi smo društveno potrebni.
Moramo uložiti sve snage da održimo i ojačamo klub i da 
stvorimo uslove za što više boljeg rada.

Naša je dužnost da istupamo u javnosti, tražeći širu 
društvenu intervenciju za probleme naučno-tehničkog i 
estetkog odgajanja.

Taj je naš zadatak u skladu s Programsko - organizacionom 
deklaracijom pokreta za tehnički odgoj naroda Jugoslavije, 
koja je usvojena na IV Kongresu Narodne tehnike u
Zcgre u 15. januara 1963. godine. ' ,
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13. Kao cineasti moramo se boriti za pravo svakoga na film, 
na pravo izražavanja filma*

Ne postoji suštinska razlika izmedju amaterskog, profe
sionalnog ili televizijskog filma. I zato fimska situ- 
a čija kod nas u Zagrebu ima uticaja i na naš rad.

Amaterizam se snažno afirmirao filmom 11 Kapi, vode, ratnici". 
Amateri»Hladnik, makavel, Rakonjac, Babac, Pavlović, Marti- 
nac angažirani su na profesionalnom filmu. Žižić " u telegramu" 
i Mira Boglić u "Vjesniku" upozoravaju, da je i našem klubu 
potrebno pružiti nrilikuc "Jadran - film " kupuje od 
"Sutješka"- filma'nedovršene filmove na kojima su radili 

amateri, a prelazi preko Činjenice, da.i u Zagrebu postoji 
Kino Klub. Savjet za kulturu dao nam je iz fonda za una- 
predjenje kulturne djelatnosti dotaciju od 1,800.000.-Din. 
ali su ta sredstva bila namj^enjena za nabavku tehničke baze. 
To.su znakovi nebrige, ili polovične brige za problem 
kina-amaterizma, koji je sigurno društveno koristan i ima 
veliku potencijalnu vrijednost.

Nismo mi iznimka. Viši Filmski tečaj je neopremljen i ima 
takove materijalne poteškoće, da dolazi u pit nje njegovo 
daknje postojanje.

Filmski radnici koji su bili u inozemstvu radi školovanja, 
najviše su vremena proveli u kinoteci, gledajući stotine, 

. ili tisuće filmova. Naša kinpteka, kQ^a prejs-tavl ja 

centralnu filmsku instituciju u Republici, nije u moguć
nosti da uredi svoje prostorije, životari pod nepodnoš
ljivim uvjetima. '

Kako i mi spadamo u krug cieasta dužnost nam je da stalno 
djelujemo, kako bi se poboljšali uvjeti,povećala briga i 
stvorila povoljnija kulturna klima u filmu i oko filma.

PROKLA JE SKUPITI^A ODRŽANA 22.11. 1962. GODINE.

U upravni odbor bili su izabrani ovim redom, prema broju 
glasova; Vladimir Hoholač, Ivan Šarić, Ljerka Smrček, 
Mihovil Pansini, Ivica Hripko, Juraj Pajnić, Vladimir 
Dvo jković, Ivan Lukas, Tomo Kobi ja.

To.su


Kasnije su, u toku rađaj bili koopirani za nove članove 
uoravnog ođ ora: Teodor Durman za blagajnika, Jovo Rajko— 
vid za upravnike klub®, Milan '?iec za bibliotekara, Vladimir 
Jakolić Za pr đšjednik® Komisije za film.

Sjednice upravnog odbora . u pravilu su se održavale svaki 
drugi petak u 19 sati, 35 minuta. Sve su sjednice bile 
otvorene, p° su im cesto prisustvovali članovi kluoa, koji 
su sami došli ili su bili pozvani. Odluke je donosio Upravni 
odbor većinom glasova. Nikad se nije poseono sastajao uži 
upravni odbor, da se time nebi narušila demokratičnost.

.Cjelokupno je članstvo bilo dva puta pozvano u toku priprema 
za statut kluba, plan rada za ovu godinu i radi davanja po
dataka o filmskom radu* Desetak smo se puta sastali, radi 
odredjivanja našeg stava prema filmu, kinoamaterizmu i našim 
zadacima ( diskusija ^Antifilm i mi ”)»

Redoviti se klubski sastanci uz projekcije i razgovor 
održavaju■četvrtkom, kao i ranije.

Na komemoraciji Maksimilijanu Raspi vidjeli smo, da malen 
■ broj članova znade za raniji rad- i uspjehe kluba. To je 
zato, što se članstvo brzo izmjenjuje. Zato smo, radi Ču
vanja tradicije kluba, -radi upoznavanja novih, članova s 
dosadašnjim rezultatima, odlučili ( 1), da se već tradi
cionalni šampionit kluba nazove Sampionat Maksimilijana 
Raspe (2), da se izda publikacija o Maksimilijanu Ra spi 
i (3) da se na dan komemoracije svake godine održi Memo
rija Maksimi jala. Raspe . - radni sastanak svih čl-nova,na 
kojemu će se izvršiti pregled rada za proteklo razdoblje 
i razmatrati usp jehe u sklopu dostignuća od osnutka, kluba.

ČLANSTVO:. , .
:

Na dan skupštine. 31.1, 1963. broj je članova kluba 77, 
od toga 9 ženskih članova (oko 14%), što je još uvijek 
malo, ako s< uzme u obzir, da je bila pokrenuta akcija za 
povećanje njihovog broja. U dva navrata izvršena je redukcija 
članstva, nakon pismenog upozorenja, radi nedolaženja u 
klub i radi neplaćanja članarine. Najprije je isključeno 
77 Članova, a zatim 13.1. 1963. još 32, ukupno 109. To je 
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bilo potrebno učiniti* Medju njima je bilo onih, koji od 
1959. nisu dolazili u klub, niti imali bilo kakovu vezu s 
klubom. Nije ispravno da smatramo elanom onoga, tko se sam 
to više ne smatra. .

STATUT KINOBLUBA ZAGREB

Već je pred nekoliko godina bio dan zadatak Upravnom odooru, 
da izradi novi Statut klu?a', a na osnovu novih organizacionih 
i statutskih promjena u Eotokinosavezu Jugoslavije.

Upravni je odbor proučio materijale, potrebne za sastav— 
lianje statuta (Prednacrt Ustava federativne socijalističke 
republike Jugoslavije , Uputstva za sastavljanje pravila 
kluba, Prijedlog programskih načela Narodne tehnike,Program 
rada Fotokinosaveza Jugoslavije, 0 nekim aktualnim proble
mima Fotokinosaveza Jugoslavije, Pravilnik o dodjeljivanju 
zvanja kinoamaterima, definicija, amaterskog filma, Pravil
nik o radu žirija, Pravilnik o revijama i festivalima i dr.). 
Diskusija 11 Antifilm i mi 11 imala je med ju ostalim i zadatak 
da odredi naš stav prema.kinoamaterizmu, pa su i ti materi
jali korišteni za Prijedlog statuta. Prijedlog je štampan 
i dan je članovima na javnu diskusiju. Prijedlog je poslan 
Gradskom odboru Narodne tehnike i Republičkom odboru Fotokino 
saveza da dadu svoje mišljenje.’

Na■osnovu Prijedloga statuta, Programsko — organizacione 
deklaracije Narodne tehnike, primljenih primjedbi i prijed
loga, na javnoj sjednici d na 18.1. 1963. izradjen je 
Prijedlog statuta, koji se daje godišnjoj skupštini na gla

sanje.

Pri sastavlj nju prijedloga statuta vodili smo računa o 
slobodi i demokratičnosti, o samostalnosti društvenih orga
nizacija, o jednakoj potrebi širenja tehnike i estetike 
filma. Kao polaznu točku uzeli smo činjenicu, da kinoama- 
teri Čine klub, pa su članovima dana cajveca prava, zadaci 
kluba i dužnosti upravnog odbora su tako formulirani da im 
stvori mogućnost za svestran rad.« Smatramo, da je to put, 
kojim se najbolje mogu ujediniti opći i individualni inte
resi, put kojim ćemo ostvariti svoju društvenu ulogu.



SNIMLJENI FILMOVI 

"Zemlja izmeđju svjetova", 8 mm (jakolić)
"lipo", 8 mm (Radić, Hripko)
Završen je film "Savezno takmičenje mladih tehničara”, 
16 mm i tako je uredno izvršena obaveza prema Centralnom 
odboru Narodne tehnike.
"Kristl", 16 mm kolor (Radić, Hripko)
"Točkovi", 8 mm (Haoazin, Šamee) 
"Kokoš", 16 mm (Požgaj, Hoholač) 
"Diverzija", 16 mm (Lukas, Hoholač) 
"London", 8 mm (Kobia)
"Kad bi svi ljudi svijeta", 16 mm (Hripko)
"Praznici" I i II dio, 8 mm (Hripko) •
"18.šampionat u Vrnjačkoj Banj ", 16 mm (Zorec) 
"Labirint", 16 mm (Lukas)
"Uspomene dobro odgojene noge", 16 mm (Lukas) 
"Ugasla svijetla'.1, 16 mm (Samec)
"Rasti crviću ", 8 mm ( Šarić )■
"Mala priča", 8 mm (Šarić)
"Slutnja", 8 mm (Šarić)
"Nikad vise", 16 mm dokumentarni (Petek) 
"Pastelno mračno", 1.6 mm žanr (Petek) 
"Izlet", 16 mm dokumentarni (Petek) 
"Ograda i refleksi", 16 mm žanr (Petek) 
"Rub", 16 mm dokumentarni (Petek) 
"Trio", 16 mm. crtani na traci (Petek) 
"Srna", 16 mm crtani na traci (Petek)
"Filmski pregled 1", 16 mm dokumentarni (Petek) 
"Filmski pregled 2", 16 mm dokumentarni (Petek) 
"Delfini", 16 mm igrani (Petek)

Med ju spomenutim filmovima samo je' manji broj individualnih 
filmova, jer ih autori nisu prijavili, makar im je to 
bila dužnost. Upravni od or ih je molio da dadu podatke. 
Nismo imali i sada nemamo, filmske trake ni novca, da bi 
smo snimali više filmova vlastitim sredstvima i nosmo se 
mogli upustiti ni u jednu-veću akciju. "Savezno takmičenja 
mladih tehničara finansirao je Centralni odoor Narodne 
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tehnike, a"Piverziju" je pomogla PTT. Vodili smo pregovore 
s '"^etaldusom" za snimanje jednog filma, ali ugovor još 
nije sklopljen.

Snimanje filma morala bi biti glavna aktivnost kinokluba. 
Organizaciono je klub sredjen, nabavljena su tehnička sred
stva tako da sada postoje osnovni materijalni uvjeti za jaku 
orodukci ju.

FESTIVALI

U okviru XVI majskog festivala studenata Jugoslavije 
organiziran je prvi festival studentskog filma 17. i 18.maja 
1962 godine. U organizacionom komitetu bili su Ivica Hripko, 
Ivo Lukas i Milan ^mec«

Prikazani su filmovi: "'tuke i čežnja", (Kobi ja), "Autori
teti i slično" (Kobija), "Ludjakova ljubav" (Jakovlić), 
"Labirint" (Lukas), "Tipo" (R^dić), "Cvjet u blatu" (Habazin) 
"Uspomene dobro odgojene noge" (Lukas), "Div erzi ja"(Lukas, 
"Žurnal" (Petek), "Nikad više" (Petek), "Pastelno mračno" 
(Petek). Film "Štake i Čežnja" dobio je prvu nagradu.

U junu je u prostorijama kluba bila otvorena izložba 
crno-bijele fotografije i kolor-diapozitiva. Organizaciju 
je vodio Vladimir Jakovlić, U žiriju su bili Oreščanin, 
Vranković, Radić. Prvu nagradu dobio je Jakovlić,

Na I. medjuklubskom festivalu,amaterskog filma u Somboru 
6 i 7. oktobra 1962, bili su prikazani: "Piove"(Pansini), 
"Polenov prah" (Panič) "Trio" (Petek),"Ograda i refleksi" 
(Petek), "Srna" (Petek), "^astelno mračno" (^etek), "Koraci" 

(P-nić), "Kamen sebi diže spomenik” (Pansini), "Autoriteti 
i kičme" (Kobia), "Podvodni ribolov" (Gonzi), "Siesta" 
(^ansini), "2elene.oČi" (Panič, "Nikad više" (Petek), 
"Kad svi ljudi svijeta" (Hripko). Nagradjeni su u katego
riji dokumentarnog filma "Kamen sebi diže spomenik" prva 
nagrada, "Podvodni ribolov" treč' nagrada, u kategoriji 
igrdnih filmova "Polenov prah" prva nagrada, "Koraci" 
treće nagradu, u kategoriji žo.nr filme "Piove" prva nagrada, 
"Trio" drugo nagrada, "Ograda i refleksi" treća nagrada; 
Posebna nagrada d.djeljena je VI dimiru Peteku za najbolju 
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kameru u filmu "rastelno mračne ", Mihovilu Pasiniju za 
najbolju montažu u filmu "-^amen sebi diže spomenik”.

Za VII savezni festival amaterskog filma Jugoslavije u 
Sarajevu od 7 dc 9* decembra 1963 prijavili smo 14 filmova. 
Prikazani su: ••Diverzija" (Lukas), "Trio" (Petek), "Odakle 
potječe droga" (Grlić), "Rub" (Petek), "Nikad više"(2etek)* 
"Rub" je dobio drugu nagradu u kategoriji dokumentarnog 
filma, a "Trio" treću nagradu u kategoriji žanr filma.

Neke je naše filmove Savezni odbor F.K.S.J. slao u inozemstvo 
na Meijuiarodne festivale.

Najviše je filmova snimio i postigao najbolje rezultate na 
festivalima, Vladimir Petek. On je uveo novi stil i potaknuo 
mnoge -utore, da se zainteresiraju za istraživanja djelo- 
vonj- oslob-djenog k-dra.

Ove su se godine podavile no festiv-lim- mnogi utori po 
prvi put. Njihov je broj rel'tivno velik. To predstavlja 
osvježenje i pokazuje d- se tečajevima i brigom za nove 
članove dosljedno provodi politiko angažiranja u radu, što 
šireg Članstva.

TEČAJEVI

Održana su dva osnovna kinoamaterska tečaja. Ukupno je 
bilo 1.8 polaznika. Ispitima je pristupilo 10 polaznika, 
od toga ih je prvi položilo 6, a drugi put 2. U propisanom 
roku nije ih pristupilo. 8.

Da bi tečajci stekli bolje znanje i da bi praktički rad 
zauzeo više mjesta, trajanje je tečaja produljeno od 25 na 
5o sati.

U- suradnji, s Gradskim odborom NT organiziran je bio i 
započeo rad tečaj za voditelja kino-amaterskih tečajeva. 
Stvoren je olan rada za 100 sati praktične i teoretske nas- 
st-ve. Tečaj je već u početku pr'pao, vjerojatno radi 
griješke kod izbor- tečajaca, jer su bili mnogo zauzeti 
drugim poslovima. -
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Iskustvo u rđu tečajevima pkazalo jt, do je tr^j^nje tečaja 
od 50 s-ti dovoljno, ali je još uvijek maleno praktička 
znanje, koje se stječe na tečajevima* Program rada je dobar, 
ali još uvjek nema dovoljno nastavnih sredstava*

Da bi se stvorili potrebni uslovi za bolji kvalitet teča
jeva i da bi se bi se njihov broj mogao znatno povećati 
(na 10 tečajeva godišnje) tražili smo dotacije od Savjeta 
za kulturu.

Tečajevi su jedna od tri osnovne aktivnosti kluba. To je način 
na koji; stvaramo buduće autore filmova i voditelje tečajeva 

u klubu i izvan kluba.

Nastavni kadar je proširen još dvojicom članova,, tako da 
sala imamo slijedeće voditelje tečajeva u klubu ili izvan klu
ba: Ljerka Smrček, Mil'š Oreščanin, Tomo Kobi ja, Vladimir 
Hoholač, Mihovil Pansini, Ante Šnrić, Vladimir Petek, Milan 
Sanec i Ivica Hripko.

DISKUSIJE '

U proljeće i jesen održan je niz diskusija s naslovom 
"Antifilm i mi". Materijali su š-pilografirani u dva dijela. 
Ta je diskusija okupila m^nji broj čl m v u nastojanju 
ia odrede, što je t~ novi film, št? je to amaterski film, 
da dade podstreka čloncvimo, koji se žele baviti istraživanjima.

Diskusija je pobudila znatnu pažnju medju kineamaterima 
u Jugoslaviji više nego u samom klubu. 0 njoj je pisano u 
"Eotokino reviji”, a pozitivno ju je ocjenila i fimska štampa 
( dva puta su pisali o njoj u "Telegramu” Belan i Ližić). 
To je bio koristan naporan, a ostvaren je zato, što nije 
tražio veće materijalne izdatke®

Pokretanje diskusije bulo je u nastojanju da se oživi i 
proširi rad u klubu, te da se javnost upozori na nas barem 
na ovaj način, ako to nismo mogli i filmovima postići.

SURADNJA S DRUŠTVENIM ORGANIZACIJAMA

Za viši filmski tečaj koji radi u našim prostorijama, odr
žano je je^no predavanje o amaterskim filmu i projekcijama 
naših filmova. Viši fimski tečaj pohndjali su od naših 
članova: Ivo Luk-s, Tomo Kobia, Tomislav R^dić,Josip
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Perković, VI dimir Petek, Marina Kl-ić, Vedran Stipčević, 
Zdenko Curin, D-liji Grin, Ranko Munitić, Ivo Jokaša,Senata 
Horvat, Ivan.Zgorelec, Ivica Hripkot

Klub je suradjivac sa studentskoj?, organizacijom u nriredji- 
vanju XVI Jugoslavenskog majskog festival- studenata u 
Zgrebu,

U Narodnom sveučilištu "Knežija" Petek je vodio sekciju 
kinoamatera. Ta je sekcija realizirala dva filma, u tom je 
sveučilištu retek davao kinopredstave na 16 mm projektoru.

Na RTV Zagreb rade: Kobia, Hripko, Bubenik.

Sa Kinoklubom "Trnje" održavaju se dobri odnosi. Kod 
priprema Statuta i od njihovog upravn.g odbora tražene su 
sugestije (kao što je to učinjeno i sa fotoklubom ""agreb" ), 
a dogovorene su večeri na kojima bi se zajedno sastajali • 
čl-novi dvaju klubova. Ante Carić u kinoklubu "Trnje” 
drži nastavu.

Za Crveni križ Hrvatske Bubenik je snimao film*

Za Turističko društvo Punat, Hripk0 je snimio film "Puntar
ska nc ”, Uspostavljene su i veze sa "svezom za podvodna 
istraživanja. Petek je z- njih montirao filmove, a sad je 
s'stavljene ekip- z- podvodno snim-nja.

U pododboru za film Fotokinosevezn Hrvtske n'loze se: 
Sudović, Ponsini, ^okolić,

RAD SA DJECOM

Sa djecom je r-dilo pet n-ših činove. Petek je vidio 
pionirski klub na školi "Kata Dumbović”. Taj je tečaj snimio 
dva filma: "Spužva” i "^roz prašumu". Na prvom susretu 
kinoamatera pionira Hrvatske, film kroz prašumu dobio je

. nradu 8 mm projektor, Pilm "Spužva" prikazan je na televiziji 
u Mendinom programu”.

Sarie je voditelj pionirskog kluba Osnovne škole Koturaška. 
Održao je tečaj za fotoamatere i kinoamatera. Snimili su 
filmove: "Mirkove zgode i nezgode”, igrani, "Dan škole” 
dokumentarni, "Primanje pionira", dokumentarni i "Pantina 
jutarnja rekreacija", crtani«. Djeca su naučila sav posao 
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oko stvaranja filma, montirali su filmove, vršili 
magnetofonska obučenjc, projekcije. Sarić je bio Član 
republičkog odbora za prvi susret pionira kinoamatera 
Hrvatske.Sada je zanočeo n~vi tečaj za pionire kinoanatere.

~-mec “e bio u orgnniz_cion~m odboru Prvog susreta pionira 
kinoamatera Hrvatske. U Pionirskom gr-du, je vodio grupu 
djece kinoamatera.

Druge izvještaje nismo primili, ali se već iz spomenutoga 
može vidjeti k liko je velik- bila uloge naših članova i 
našeg kluba u r-du s djecom, u pripremanju i održavanju 
Prvog susreta nionirs kinoamatera. Klub je shvatio važnost 
rada s djecom, pa su z.to i postignuti ovako dobri rezultati. 
I pretprošle godine ov-kav rad bi: ocjenjen kao najpozitiv- 
niji ( Vuk),

IZDAVAČKA DJELATNOST I ŠTaLPA
Izdana su dva klubska biltena. Bili su informativni i za
bavni. Šteta što ih nije bilo. više. Urednik je bio Ivo Lukas.

Izdan je crvi di.- diskusije "Antifilm. i mi ", a drugi dio 
je u nrinremi (u redakciji Pansini, Ženko, Sudovic). Uru
čena je bila, novinarima, kinoteci, finskim poduzećima,Sovjetu 
za kulturu, organima narodno tehnike, Fotokinosavezu, 
Kinoklubovima u cijeloj zemlji.

Preuzeto, je obaveza za štampanje publikacije o faksimilijanu 
Pospi, ( u reakciji rnora z- k-mcmcr-ciju: Sudovic, 
Orešć-nin, Hohol-Č ).

Stolni dopisnik "F^tokinorevije" bi' je VI limir J k-lić. 
Redovito..je izvještavao o' 1 ?g . 1 ja jin: i aktivnostima u 
klubu. Osim kraćih vijesti’napisao je čl-nke "Kinoamater
ske (bez) perspektive",' "Intervju s Bostij-nom Hl-dnikom", 
" In memoriem M ksimilij nu P spi ", skraćeni prikaz 
diskusije "Antifilm i ni ", te petnsjstak prikaza 
fotografskih izložbi i članaka o fot.grafiji.
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Tomislav Radić napisao je članak HN«vi putovi u Jusglavenskom 
filmu” u ^rankfurstkom "Film studio 38" <

lio Lukas, koji je zadužen za nr'pagandu redovite je .priku
pljao sve materijale u kojima se pominje rad kluba.

,Tražili sm- od Savjeta za kulturu dotacije za štampanje 
n^vog izdanja skripata "Amaterski film -tehnika i stvara
nje". Riješenje nismo još dobili.

BIBLIOTEKA

Biblioteku je st®ln~ v * li: J.Tilrn * rec.

U proteklom razdoblju cl n vi su pr.Čit'li 55 knjiga i 87 
Časopisa,. Kupljeno je 12 knjiga u vrijcl-psti od 9.68o.-Din.
i izvršeno je pretplata na jedan strini časopis,

U knjižnici soda ime Hrvatsko-srpskom jeziku 54 knjige i 
117 časopisa, na stranim jezicima 47 knjiga i 65 časopisa.

Članovi nisu dov-ljno k.ristili knjižnicu, što se osobito 
primjetilo na ispitima osnovnog kinoamaterskog tečaja., I ovu 
priliku koristimo, da ih na to upozorimo.

* <»

DOTACIJE

Od Savjeta za kulturu NRH dobili smo 1,8ra.o^c.=Din. za 
nabavku osnovnih sredstava.

Nabavljen je projektor 16 mm "Club 16n, 8 mm projektor sa 
sihronizatorom Eumig Phonorntio ”, 16 m Kamera "AKA," 
8 mm Kornera "Cnnon Zoom", 2 svjetlomjera Sxtomat, 8 mm 
montažni stol "Yeshica”, magnetofon "Uher", tranzitorski 
magnetofon "Loeweoptacord", hipergonari za cinemoskop za 
8 mm i 16 mm, ivo. foto-reflekt^ro,-punjač akumulatora, 
2 doze,"Kleberpresse",• zvučnik i tr^fo, 7 projekcionih 
lampa, akumulator. U komisiji z nabavku tehničkih sred
stava bili su: Durmsn, Hripko, 'Oreščinin.

O/ C
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Bilo je poteškoća s nabavkom tih sredstava, jer je rok isko- 
rišćepja dotacija odredjen, a u trgovinama ne postoji stalan 
dobar izbor, A sada je najvažnije s puno od&ovornosti voditi 
ta sredstva. Treba nastojati da sto dulje traju neoštećena, 
a isto tako da se što vise koriste, jer smo ii zato tražili 
i debili. Da bi se spriječilo neodgovorno neznalačko ruko
vanje aparatima nastoji sa na tečajevima što više vremena 
posvetiti praktičnom radu, a kod posudjivanja stroge se dr
žati Pravilnika o posudjivanju tehničkih sredstava.

U ovoj smo g dini tražili od S .vjeta za kulturu 4,ooo.5ooo.s 
Din. dotacije iz P^nda za unapredjenja kulturnih djelatnos
ti ( z održavanje tečajeva, diskusija, za snimanje nastavnih 
filmova, z" izd^včku đjelatnost).

KANCELARIJA KLUBA

Na prošloj skupštini dobili smo jedini zadatak, da prona- 
djemo sredstvo za nagradjiv^nje upravnika kluba i da pro- 
nadjemo lice, koje će vršiti toj posao. Obavezu smo izvršili. 
Upravnik klub' je preuzeo dužnost već l.IV. 1962, Od tada 
je rad upravnom odjoru bio mn-go l.kši, Sredjena je evi
dencija članova, uvedeni su n.vi članski kartoni, naprav
ljeni su pravilnici za biblioteku, za posudjivanje tehnike, 
za komisiju za film. Normirani su uslužni servisi za razvi
janje crno-bijelog filma, za razvijanje koler-filma i za 
montažu filmova.

Kancelarija kluba otvorena je svaki dan od 11 - 13 sati, pa 
■je time dana m~gućn°st stalnog kontakta članova s klubom.

BLAGAJNA =
Blagajnički izvještaj dat će Teodor Durman.

SUGESTIJE PROŠLOGODIŠNJE, SKUPČTINE

Pred godinu dana bil'' je govora o osnivanju, sekcije starijih 
članova, koji nemaju profesionalne ambicije, kakve ponekad 
imaju ml'dji članovi, koji nemaju festivalske ambicije, 
koji njeguje obiteljski i turistički film. To je mogućnost 
sada i statutom previdjena.
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Tako je već formirana i grupo ” G 63" za eksperimentalni 
film ( Kobia,Pvtek,Grlićnsini). članovi grupe imaju pravo 
na svoj dan* na upotrebu prostorija i tehnike.

Tražilo se je formiranje producentske grupe, koja će pre
gledavati scenarije i*davati pismeno obrazloženje, ako se 
scenarij odbije. Taj je posao jedno vrijeme vršio cijeli 
upravni od.or, a nedavno je formirana Komisija za film, koja 
medju ostalim zadacima ima i taj.

Bilo je preporučeno da se održavaju drugarske večeri u 
klubu, da bi se ojačao društveni Život. To nije napravljeno, 
ali su izvršene potrebne predradnje (otvoren je biffe, po
vela se akcija za povećanjem ženskih članova u klubu, snim
ljene su trake zabavne i plesne muzike ).

Traženo je bilo da se četvrtkom obavezno najprije prikazuju 
amaterski filmovi i d~ nakon t go. bude diskusija. Velik je 
propust učinjen, što to do l^n-s nije, provedeno.

Bilo je g:vora o nepodesnosti klubskih prostorij?, o tome, 
kako ih trebe urediti (uvesti klimotiz-čiju m=dju ostalim), 

da bi se člonovi ugodnije osjećali, u sadašnjoj situaciji 
možemo samo spomenuti, da je o t me već više puta bilo 
govora i da će se eventualno u budućim vremenima o tome 
ponovn g voriti. S_d je to pitanje neaktualno.

POPIS Č£ANOVA KINOKLUBA ZAGREB NA DAN 31.1.1963.

1. Baca Slavko,
3. Bubenik Kri,stina,„
5. Car Nikola ,
7. Cetinić dr.Niko,
9. Čulom Nikola,

11. Dopler Drag'1,
13. Dvejković Vladimir,
15. Prljužec Zvonko,
17. G^lić Dragutin,
19. Gonzi Viktor, ;
21. Grlić dr. Ljubiša,

2. Breitenfeld dr. Darkc,
4.- Bubenik Branko, <<2/

• 6.- Oazi Nada,
8.« Crnojevac Boris,

lo. Curin Zdenko,
12. Durman dr. ^endor,
14. Djaić Mario,
150 Eulgosi Vladimir,
18. Gamulin Stjepako,
2o. Grin Dali ja,
22. Gotovac Tomislav,
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23»Heberstok Ž.ljko, 
25*HorvA Andjelko, 
27*J'kolić VI'Umir, 
29*Kl-ić Mrijena, 
dl.JCučić Milivoj, _ 
33.1ukas Ivo, 
35,Madirazza Frano, 
37.Muni cić Ranko, 
39*Nešlć Brcnislava, 
41.0reščanin Miloš, 
43,Banić Milosav, 
45,Bavlović Jordan, 
47,Pisacić Ivan, 
49«Pp.žgaj ing. Zvonimir, 
51,Radić Tomislav,

A* , A. 
53,Sabljic Zvonimir, 
55.Seljanec Josin, 
57,Smrček Ljerka, 
59,Stoisavljević Rade, 
61,Svirčić Ruža, 
63,Šarić prof.Ante, 
65,^iroka Jagodo, 
67,Tintor Milan, 
69,Trot Vjekoslav, 
7o,Vučurović G'vro, 
72.Vuknše ing. Josip, 
74,Zake Oto, 
76«Žgalin Ivo

24.Hoholač Vl-Amir, 
26»Hripko Ivicr , *< 4/Q
28.K nić Morio, 
3o*K^bija Tome, 
32,Lipovčan Srećko, 
34,Lulić Z?rrvko, 
36.Mikuljan M'rtin, 
38.Nvdić Gjorgje, 
4o.Nikolić Leonid, 
42,Pajnić Juraj, 
44«Pasini dr. 1/n.hovil, 
46,Bttek Vladimir, 
48.Posavec Vjekcslav, 
5o.Badetić Ernest, 
52. Rajković Jovo 
54.Sačer Dragan, 
56,Shek Vladimir, 
58,Starčevih Ante, 
6o.Sudović Zlatko, 
62,Šemec Milan, 
64,Šerek Ivica, 
66,Široka Kristo, 
68,Toplišek J^nez, * 
69,Vrd?ljok Višnja, 
71,Vukelić ing. Msksimiljan, 
73.^Gez,^^ 
75,Zorec Ivan,



“ŠAMPIONA! MAKSIMILIJANA PASPE”

U cilju stimuliranja kvalitetne proizvodnje amaterskih 

filmova nastavlja se tradicionalno takmičenje 

“Kinokluba Zagreb”.

Pravo učešća imaju svi članovi “Kinokluba Zagreb” 

sa filmovima 8 mm i 16 mm, koji nisu sudjelovali na 

prethodnim šampionatima. 

' T

Prima se neogračeni broj filmova.

Ocjenjivanje filmova vršit če članovi kluba kolektivno 

na osnovu ocjenjivačkog lista.

TERMINI: Prijava filmova (sa podacima o formatu i 

trajanju i ozvučenju), zaključno do 7.11.1963. kod 

upravitelja kluba, "’mpionrt se održava 14.11.1963.

u prostorijama kinokluba Zagreb sa početkom u 19 sati. 

Klub osigurava projekcionu tehniku .

Autori imaju pravo sami projekcirati filmove sa , 

upotrebom svog projektora i magnetofona, 

o.dašnji šampion je film “Autoriteti i kičme” 

Tomislava Hobije®
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Kao Slan kinokluba Zagreb pozivate se na 

godišnju skupštinu, koja će se održati u 

četvrtak 31.1. 1963. u 19,3o sati.

DNEVNI HED:

1. Otvorenje skupštine,

2. Izbor rednog predsjedništva,

3. Izvještaj,

4. Diskusija, i razriješnica starom upravnom odboru, 
♦

5. Izbor novog upravnog i nadzornog odbora,

6. Odluka skupštine i plan rada.

i


